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PROCESUL-VERBAL nr. 56 
al ședinței publice a Consiliului Audiovizualului 

din 04 noiembrie 2019, ora 11:30 

 

Mun. Chişinău,  

Consiliul Audiovizualului,  

bir. 203, Sala de ședințe  

 

TOTAL MEMBRI AI ŞEDINŢEI : 

TOTAL DECIZII APROBATE : 

ANEXE:  

7 

5 

Deciziile CA nr. 56/184, 56/185, 56/186, 56/187, 56/188 
   

PREŞEDINTE: Dragoş VICOL 
  

MEMBRI PREZENȚI: 

 

Tatiana BURAGA, Artur COZMA, Olga GUŢUŢUI, Corneliu 

MIHALACHE, Iulian ROȘCA, Lidia VIZIRU 
  

MEMBRI ABSENŢI: - 
  

DGLAM: Lilia GUȚU 

Doina GALBUR 
  

DJR: 
 

Grigore CHIȚANU 

INVITAȚI: Conform Listei participanților, reprezentanților instituțiilor 

audiovizuale, publice și/sau private prezenți în cadrul Ședinței publice 

a CA (în anexă) 

 

 

ORDINEA DE ZI: 

 
NR. 

CRT. 
DENUMIREA CHESTIUNII 

RESPONSABIL 

DE PREGĂTIRE 
RAPORTOR 

1.  

Cu privire la examinarea cererii de eliberare a 

licenței de emisie „Telesistem TV” SRL pentru postul 

de televiziune „Accent TV” 

 

DLA 

 
N. DASTIC 

2.  

Cu privire la reperfectarea licenței de emisie 

„GENERAL MEDIA GROUP CORP.” SRL, eliberată 

pentru postul de televiziune „Prime” 

 

DLA  

 
N. DASTIC 

3.  

Cu privire la examinarea cererii de eliberare a 

autorizației de retransmisiune „INTERKIWINET” 

SRL, fondatoarea studioului de televiziune „KIWI TV” 

 

DCD 

 
V. BUJNIȚA 
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4.  

Cu privire la modificarea Anexei nr. 1 la Decizia 

CA nr. 37/119 din 20 august 2019 Cu privire la 

clasificarea furnizorilor de servicii media aflați în 

jurisdicția Republicii Moldova 

 

DJR 

 
Gr. 

CHIȚANU 

5.  
Cu privire la mediatizarea unei campanii sociale 

 
DGLAM 

 

V. MOLEA 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

– Bună ziua tuturor. Onorată asistență, stimați colegi, ședința este 

deliberativă. Este cvorumul necesar asigurat. Putem să începem ședința. 

Stimați colegi, aveți în fața Dvs. Ordinea de zi a ședinței Consiliului 

Audiovizualului din 04 noiembrie curent. Cine este pentru aprobarea 

Ordinii de zi, Vă rog să Vă pronunțați prin vot:  

 

PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. 

GUŢUŢUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU. 

 

– Unanim, Vă mulțumesc.  
 

ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 1 

Cu privire la examinarea cererii de eliberare a licenței de emisie 

„Telesistem TV” SRL pentru postul de televiziune „Accent TV” 

 

N. DASTIC:  

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 

C. MIHALACHE: 

 

 

 

 

 

 

 

N. DASTIC:  

 

 

C. MIHALACHE: 

 

D. VICOL: 

 

N. DASTIC: 

 

D. VICOL: 

– Printr-o cerere f/nr. din 24 octombrie 2019, „Telesistem TV” SRL a 

solicitat Consiliului Audiovizualului eliberarea licenței de emisie pentru 

postul de televiziune „Accent TV”, al cărui serviciu de programe urmează a 

fi difuzat prin rețelele distribuitorilor de servicii din țară, în format 

Generalist, prevăzut de proiectul editorial și Structura serviciului media de 

programe pentru postul de televiziune „Accent TV”. 

 

– Mulțumesc mult. Stimați colegi, întrebări dacă aveți către domnul 

raportor. 

 

– Eu am o întrebare. Pentru mine contează produsul autohton. Și atunci 

când am aprobat licența și schimbarea denumirii ,,Accent”-ului în ,,Prima 

televiziune din Moldova”, acolo era o foarte bună grilă. Și la „Accent” este 

o grilă nu rea, cu produs propriu s.a.m.d. Eu am o întrebare: dacă emisiunile 

proprii care le făcea ,,Accent”-ul, prin schimbarea denumirii, au trecut la 

„Первый” sau vor fi făcute de ,,Accent”-ul acesta care noi astăzi îi dăm 

licența sau nu știu dacă îi dăm? 

 

– Tot contentul care l-a avut ,,Accent”-ul, precedent, care este ,,Primul în 

Moldova”, acum a trecut pe ,,Accent”-ul acesta. 

 

– Pe ,,Accent”-ul acesta? Atunci, n-am întrebări. 

 

– În custodia lor a trecut? 

 

– Da. 

 

– Am înțeles. Dacă mai sunt alte întrebări către raportor. Dacă nu sunt, 
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S. VÎJGA, 

Administrator 

„TELESISTEM TV” 

SRL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

C. MIHALACHE: 

 

 

S. VÎJGA, 

Administrator 

„TELESISTEM TV” 

SRL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

 

 

S. VÎJGA, 

Administrator 

„TELESISTEM TV” 

SRL: 

 

 

 

 

oferim cuvântul reprezentantului solicitantului. Vă rog. 

 

 

– Добрый день, уважаемые коллеги. После получения изменения 

лицензии „Telesistem”, когда мы поменяли „Accent TV” на „Первый в 

Молдове”, по вполне уже объективным причинам, было принято 

решение что хотели бы восстановить лицензию „Accent TV”. Во- 

первых, это связано с тем что есть желание сохранить коллектив, 

который уже работает несколько лет на телеканале, есть желание 

сохранить те лучшие программы которые уже имели развитие в эфире 

„Accent TV”, есть желание расти дальше в рамках этого проекта. 

Что же касается собственной продукции „Первого Канала” и 

„Accent TV” – это разные собственные продукции. ,,Primul în 

Moldova” – там будут привлечены еще ресурсы человеческие и 

технические, для того чтобы развить тот аутохтонный продукт 

соответствующий и самому названию „Первый в Молдове”. В 

принципе, я понимаю, что это большая ответственность, но соизмерив 

собственные возможности с потребностями рынка, поняли, что мы 

сможем это осилить. 

 

– У меня возник такой вопрос, потому что у нас были прецеденты 

когда несколько телеканалов ставили один и тот же продукт. Поэтому 

я задал вопрос. Для меня важно чтобы развивался наш местный 

продукт. Если вы говорите, что у вас будет собственный продукт и 

там, и там, то у меня больше вопросов по этому поводу нет. 

 

– Могу только добавить. Вы же, наверное, мониторите теле эфиры. Вы 

видите, что, например, „Accent TV”, имея хорошие достаточно 

отношения с целым рядом телеканалов, все равно продвигал свою 

информационную традиционную политику. Наши сюжеты, при всей 

шероховатости, так или иначе имели собственное лицо. Поэтому мы 

стремимся сохранить лицо телеканала „Accent TV”, наращивая то 

лучшее что уже удалось сделать: производство детского контента, 

производство ток шоу, туристические проекты. Так сказать, открыть 

Молдову миру. Много задач, но объять необъятное…, мы 

постараемся. 

 

– Mulțumesc mult. Dacă mai sunt întrebări… Dna Guțuțui, Vă rog. 

 

– Dle Vîjga, explicați-mi, Vă rog frumos, eu vreau să înțeleg totuși ce se 

întâmplă. De ce nu ați venit din start cu solicitare pentru licența de emisie 

pentru „Primul în Moldova”, da ați făcut toate schimbările acestea, după 

care parcă ați renunțat la „Accent TV”? Acum reveniți din nou, solicitați o 

altă licență de emisie. Totuși, produsul care a fost acolo, o să vină aici? Eu 

vreau să înțeleg ce se întâmplă. 

 

– Вполне оправданный вопрос, вопрос ожидаемый. Дело в том, что 

когда занимались проектом „Primul în Moldova”, опять же, взвешивали 

собственные ресурсы: финансовые, человеческие. Сейчас, после 

изменения лицензии в пользу „Primul în Moldova”, мы получили 

второе дыхание финансовое. Например, мы стали иметь возможность 
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A. COZMA: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

S. VÎJGA, 

Administrator 

„TELESISTEM TV” 

SRL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

 

 

 

 

 

 

 

C. MIHALACHE: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

к таким финансовым кредитам, которые раньше нам были 

недоступны.  Финансовые возможности, связанные с открытием 

рекламного рынка для „Telesistem”. И соответственно, перепосчитав 

эти возможности, мы поняли, что можем сохранить  ,,Accent”. 

 

– Я, честно говоря, не очень понял что вы сказали, но надеюсь что это 

так и будет. 

În prezentarea Dvs. la pct. 6 ,,Orientarea și auditoriul de programe” – 

тоже написано на румынском языке – написано следующее: ,,Ținând 

cont de faptul că mai multe emisiuni sunt produse în limba rusă – limba 

minorităților naționale care trăiesc în Republica Moldova”. Я не понял, 

что вы этим имеете в виду. Eще раз повторяю:  „Ținând cont de faptul 

că mai multe emisiuni sunt produse în limba rusă – limba minorităților 

naționale care trăiesc în Republica Moldova”. În Republica Moldova cu 

adevărat trăiesc mai multe minorități naționale, dar nu este fapt că aceasta 

este limba tuturor minorităților naționale - prima. Și a doua – Dvs. în 

continuare veți face mai multe emisiuni în limba rusă? Dacă puteți comenta 

puțin. 

 

– Не об этом шла речь, просто … момент толкования. Речь идет о том, 

что, в том числе развитие аутохтонной продукции как на русском 

языке, так и на языке национальных меньшинств, т.е. допускаем 

возможность выхода в эфир программ, допустим с гагаузским 

наполнением. Есть у нас и регион компактного проживания болгар, 

где нас смотрят. Хочу сказать, что когда „Accent TV” перестал на 

экране появляться, нам как раз из этих регионов и звонили. Очень 

много звонков поступают насчет того, где снова можно увидеть 

„Accent TV”. 

 

– Спасибо. Mai sunt întrebări, stimați colegi? Dacă nu, luați loc, Vă rog, dl 

Vîjga și trecem la partea de discuții. Dna Guțuțui, Vă rog. 

 

– Eu o să am un comentariu foarte scurt. Eu cred că noi în zadar vorbim 

despre libertatea de exprimare și independența instituțiilor mass-media, 

atâta timp cât influența factorului politic este tot mai mare și se 

înrădăcinează tot mai mult în activitatea mass-media. Mie îmi pare rău de 

ceea ce se întâmplă pe piață, pentru că de fapt asistăm în continuare la 

concentrarea mediei sub influența anumitor factori politici. Și de fapt, atâta 

timp cât vom tolera acest lucru, schimbări pe piața mass-media din 

Republica Moldova nu vor exista. Iată de ce eu nu voi susține acest proiect. 

 

– Eu voi susține acest proiect din mai multe considerente. În primul rând, 

păstrăm o televiziune care există de mai mulți ani și la care am lucrat și eu 

când abia am început să activez și am o legătură sufletească. Plus, mai am o 

legătură sufletească cu acești oameni care toți au ieșit de la NIT și vreau să 

vă reamintesc că o altă componență a instituției noastre a făcut un mare 

păcat atunci când a închis televiziunea NIT. Acum acești oameni lucrează 

în mare parte, s-au concentrat la „Accent TV”. Eu nu pot să nu susțin acești 

oameni care au avut de suferit, inclusiv din cauza unei alte componențe a 

CCA. 
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L. VIZIRU: 

 

 

 

 

T. BURAGA: 

 

 

 

 

Iu. ROȘCA: 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

– Din câte cunosc eu, postul de televiziune „Accent TV” de-a lungul 

activității și-a format deja un auditoriu. Și pentru a nu lipsi acest auditoriu 

de sursa lor de informare cu care s-au obișnuit în fiecare zi, eu voi susține 

eliberarea licenței de emisie pentru „Accent TV”. 

 

– Exact aceasta voiam să menționez și eu. Odată ce emisiunile care au fost 

produse de către „Accent”, probabil că au produs și o audiență. Cred că este 

foarte binevenit ca acest produs să fie mai departe promovat și audiența să 

aibă acces la ele. 

 

– Eu nu văd piedici, dle președinte, ca această entitate juridică, de altfel, să-

și valorifice un drept asigurat prin lege. Ca agent economic, în primul rând, 

și pe de altă parte, ca formator de opinie publică pe principii concurențiale. 

El este cel care asigură dreptul la informare. 

 

– Mulțumesc. Dacă nu dorește nimeni să se expună, eu voi încerca câteva 

cuvinte să spun. Ulterior vom supune votului. 

Stimați colegi, totalizând cele exprimate de Dvs., am ajuns la 

concluzia, mai ales examinând proiectul editorial al solicitantului, că acest 

post de televiziune are o individualitate, are o personalitate creativă, am în 

vedere  dincolo de componenta juridică. Și argumentele invocate de 

domnul Vîjga, din punctul meu de vedere, sunt justificate. Există un 

potențial creator, există un potențial care a muncit în sudoarea frunții pentru 

realizarea contentului la fosta televiziune „Accent” și în situația în care și-

au adjudecat o nouă posibilitate de a prezenta un nou canal - mă refer la 

,,Primul în Moldova” – sigur că a apărut această necesitate de a continua 

acest proiect editorial. Sigur că mi-am pus și eu această întrebare și mă 

gândeam, încotro se va duce acest potențial creator, ținând cont de faptul că 

piața media nu este televizată și radiofonică, nu este atât de vastă la noi în 

Republica Moldova. Sincer să vă spun, sunt mulțumit de faptul, din acest 

punct de vedere, că oamenii nu vor fi nevoiți să se respecializeze sau să se 

ducă să muncească în alte domenii. 

Din punct de vedere al proiectului editorial pe care-l avem în față, 

din punct de vedere al potențialului, eu consider, din punctul meu de 

vedere, acest post de televiziune merită să-și continue activitatea pe care a 

prestat-o până nu demult și, în virtutea celor enunțate de către toți membrii 

CA, voi supune votului cele ce urmează. 

Stimați colegi, cine este de a admite cererea „Telesistem TV” SRL 

privind eliberarea licenței de emisie, pentru o perioadă de nouă ani, pentru 

postul de televiziune ,,Accent TV”, al cărui serviciu de programe urmează a 

fi difuzat prin rețelele distribuitorilor de servicii din țară și a aproba 

structura  serviciului media de programe pentru postul de televiziune 

,,Accent TV”, după cum este prezentat în proiectul de decizie, rog să 

votăm: 

 

PRO – (6) – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, C. MIHALACHE, 

Iu. ROȘCA și L. VIZIRU; CONTRA – (1) – O.GUȚUȚUI. 

 

– 6 voturi – pro, 1 vot – împotrivă. Cine este de a aproba elementele de 

identificare ale serviciului media audiovizual al postului de televiziune 

,,Accent TV” conform graficii prezentate în proiectul de decizie, rog să 
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AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

votați: 

 

PRO – (6) – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, C. MIHALACHE, 

Iu. ROȘCA și L. VIZIRU; CONTRA – (1) – O.GUȚUȚUI. 

 

– 6 voturi – pro, 1 vot – împotrivă. 

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A admite cererea „Telesistem TV” SRL privind eliberarea licenței de emisie, pentru o 

perioadă de nouă ani, pentru postul de televiziune „Accent TV”, al cărui serviciu de programe 

urmează a fi difuzat prin rețelele distribuitorilor de servicii din țară (PRO – (6) – D. VICOL, T. 

BURAGA, A. COZMA, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU; CONTRA – (1) – O. 

GUȚUȚUI). 

1.1. A aproba Structura serviciului media de programe pentru postul de televiziune „Accent 

TV” (PRO – (6) – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. 

VIZIRU; CONTRA – (1) – O. GUȚUȚUI), după cum urmează: 

 

Formatul de principiu și structura serviciului media audiovizual: 

B. 1. Formatul serviciului media audiovizual: Generalist 

B. 2. Structura programelor după sursa de proveniență (total ore de emisie 

săptămânală: 168 ore) 

Producție proprie: 50% 
Programe audiovizuale locale realizate în exclusivitate de furnizorul de servicii media:         50%  

Programe audiovizuale locale realizate în coproducție și cu contribuția furnizorului de servicii media:    0% 

 

Producții audiovizuale ale altor producători: 22,5% 
Programe audiovizuale realizate de producători independenți aflați sub jurisdicția Republicii Moldova: 0% 

Programe audiovizuale realizate de producători ce provin din statele membre ale Uniunii Europene și/sau din 

statele terțe participante la Convenția europeană privind televiziunea transfrontalieră:             22,5% 
(cu specificarea denumirii, formatului serviciului media audiovizual, genului programelor și țara de origine a produsului media respectiv): 

„Орел и Решка” – Alte tipuri de programe, Ucraina. 
Programe audiovizuale realizate de producători ce nu se află sub jurisdicția Republicii Moldova:  0% 
 

Programe retransmise/preluate/achiziționate: 22,5% 
Realizate de alți furnizori de servicii media aflați sub jurisdicția Republicii Moldova:   0%  

Realizate de furnizori de servicii media ce nu se află sub jurisdicția Republicii Moldova:                        22,5% 
(cu specificarea denumirii, formatului serviciului media audiovizual, genului programelor și țara de origine a produsului media respectiv): 

„Утро Пятницы”, „Еда, я люблю тебя”, „На ножах”, „Верю не верю”, „Барышня крестьянка”, „Жаннапожени”, „Жаннапомоги”, 
„Генеральная уборка”, „Теперь я босс”, „Секретный милионер” – Alte tipuri de programe, Rusia.    

 

B.3. Opere europene: 

Procente rezervate operelor audiovizuale europene: 39,5% 
Procent rezervat operelor audiovizuale europene realizate de către furnizor:                   17% 

Procent rezervat operelor audiovizuale europene:                  22,5% 

Procent rezervat operelor audiovizuale europene create de producători independenți din RM:                        0% 

 

B.4. Structura serviciului media audiovizual pe tipuri de programe: 
- Programe informative și analitice:        33% 

- Programe educaționale și culturale:          6% 

- Filme (artistice, documentare, animație):        10% 

- Muzică (în cazul posturilor TV – clipuri muzicale neîncadrate în emisiuni):      0% 

- Alte tipuri de emisiuni:           46% 

- Teleshopping, sponsorizare:           1% 

- Publicitate:             2% 

- Promo:                           2% 
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2. A aproba elementele de identificare ale serviciului media audiovizual al postului de 

televiziune „Accent TV”, conform graficii (PRO – (6) – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, C. 

MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU; CONTRA – (1) – O. GUȚUȚUI), după cum urmează: 

 

 
 

3. Pentru eliberarea licenței de emisie, „Telesistem TV” SRL va achita o taxă în valoare de 

3250 de lei. 

Datele bancare pentru eliberarea licenței de emisie: 

Consiliul Audiovizualului al Republicii Moldova 

Chișinău, str. Vlaicu Pârcălab nr. 46 

c/f: 1006601004024 

Ministerul Finanțelor – Trezoreria de Stat 

Codul IBAN: MD95TRPAAA142310A00348AA 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii îl exercită Direcția licențiere și autorizare și 

Serviciul economie, finanțe și evidență contabilă.   

5. Prezenta decizie intră în vigoare la data adoptării și va fi publicată în Monitorul Oficial al 

Republicii Moldova și pe pagina web a Consiliului Audiovizualului. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 56/184 din 04 noiembrie 2019 

 

ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 2 

Cu privire la reperfectarea licenței de emisie „GENERAL MEDIA 

GROUP CORP.” SRL, eliberată pentru postul de televiziune „Prime” 

 

N. DASTIC:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

– Prin cererea f/nr. din 31 octombrie 2019, „GENERAL MEDIA GROUP 

CORP” SRL, fondatoarea postului de televiziune „Prime”, cu difuzarea 

serviciului de programe pe calea radioelectrică terestră (televiziune) și prin 

Multiplexul A, a solicitat Consiliului Audiovizualului reperfectarea 

Licenței de emisie seria AC nr. 000748 din 24.09.2017, eliberată pentru 

postul de televiziune „Prime”, prin excluderea canalelor TV difuzate prin 

Rețeaua de Stat nr. III, în baza Contractului nr. 17 din 01.07.2017 încheiat 

cu ÎS „Radiocomunicații”. 

Totodată, prin cererea f/nr. din 31 octombrie 2019, „GENERAL 

MEDIA GROUP” SRL, fondatoarea postului de televiziune „Prime”, a 

solicitat Consiliului Audiovizualului reperfectarea Licenței de emisie seria 

AC nr. 000748 din 24.09.2017, prin includerea în genul de activitate 

difuzarea serviciului de programe prin rețelele distribuitorilor de servicii 

din țară. 

 

– Stimați colegi, la prezentul proiect de decizie lucrurile sunt clare, există 

cererea depusă. Dacă sunt întrebări? Din punctul meu de vedere, e o 

chestiune mai mult cu conotație tehnică. Dacă aveți întrebări către raportor. 

Dacă nu, reprezentantul dacă este prezent și dorește să se expună… Sau nu 
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AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

este prezent? Nu dorește să se expună. Atunci supunem votului. 

Stimați colegi, cine este de a admite cererea f/nr. din 31 octombrie 

a.c. cu privire la reperfectarea  Licenței de emisie (seria, numărul și data 

sunt indicate în prezentul proiect de decizie), eliberată „GENERAL 

MEDIA GROUP CORP” SRL pentru postul de televiziune „Prime”, prin 

excluderea canalelor TV difuzate prin Rețeaua de Stat nr. III, în baza 

Contractului nr. 17 din 01.07.2017 încheiat cu ÎS „Radiocomunicații” 

(localitățile sunt indicate în proiectul de decizie) și, concomitent, a 

reperfecta Licența de emisie (seria, numărul, data sunt indicate aici), 

eliberată „GENERAL MEDIA GROUP CORP” SRL pentru postul de 

televiziune „Prime”, prin excluderea canalelor TV difuzate prin Rețeaua de 

Stat nr. III, în baza Contractului nr. 17 din 01.07.2017 încheiat cu ÎS 

„Radiocomunicații (sunt trecute localitățile) și includerea în genul de 

activitate difuzarea serviciului de programe prin rețelele distribuitorilor de 

servicii din țară, rog să votăm: 

 

PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. 

GUŢUŢUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU. 

 

– Unanim. Vă mulțumesc. Și concomitent, este o formalitate, dar trebuie să 

supun votului. Cine este de a declara nevalabilă Licența de emisie, care 

deja… (seria, numărul și data sunt indicate), eliberată „GENERAL MEDIA 

GROUP CORP” SRL pentru postul de televiziune „Prime”, rog să votăm: 

 

PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. 

GUŢUŢUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU. 

 

– Unanim. Vă mulțumesc.  

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A admite cererea f/nr. din 31 octombrie 2019 cu privire la reperfectarea Licenței de emisie 

seria AC nr. 000748 din 24.09.2017, eliberată „GENERAL MEDIA GROUP CORP.” SRL pentru 

postul de televiziune „Prime”, prin excluderea canalelor TV difuzate prin Rețeaua de Stat nr. III, în 

baza Contractului nr. 17 din 01.07.2017 încheiat cu ÎS „Radiocomunicaţii”: 31 – Cahul, 28 – 

Căușeni, 2 – Cimișlia, 31 – Edineț, 27 – Trifești (Rezina), 8 – Sângerei, 30 – Strășeni, 29 – 

Ungheni, 10 – Cornești (Ungheni), 28 – Soroca, 39 – Leova, 7 – Colibabovca (Leova), 8 – 

Bender, 34 – Cantemir, 41 – Tartaul (Cantemir), 24 – Criuleni, 40 – Holercani (Dubăsari), 10 

– Comrat (UTAG), 12 – Ceadâr-Lunga (UTAG), 41 – Tomai (UTAG) (PRO – (7) UNANIM – 

D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. GUȚUȚUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. 

VIZIRU). 

1.1. A reperfecta (cu eliberarea unui formular nou) Licența de emisie seria AC nr. 000748 

din 24.09.2017, eliberată „GENERAL MEDIA GROUP CORP.” SRL pentru postul de televiziune 

„Prime”, prin excluderea canalelor TV difuzate prin Reţeaua de Stat nr. III, în baza Contractului nr. 

17 din 01.07.2017 încheiat cu ÎS „Radiocomunicaţii”: 31 – Cahul, 28 – Căușeni, 2 – Cimișlia, 31 – 

Edineț, 27 – Trifești (Rezina), 8 – Sângerei, 30 – Strășeni, 29 – Ungheni, 10 – Cornești 

(Ungheni), 28 – Soroca, 39 – Leova, 7 – Colibabovca (Leova), 8 – Bender, 34 – Cantemir, 41 – 

Tartaul (Cantemir), 24 – Criuleni, 40 – Holercani (Dubăsari), 10 – Comrat (UTAG), 12 – 

Ceadâr-Lunga (UTAG), 41 – Tomai (UTAG) și includerea în genul de activitate difuzarea 

serviciului de programe prin rețelele distribuitorilor de servicii din țară (PRO – (7) UNANIM – D. 

VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. GUȚUȚUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU). 
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2. A declara nevalabilă Licența de emisie seria AC nr. 000748 din 24.09.2017, eliberată 

„GENERAL MEDIA GROUP CORP.” SRL pentru postul de televiziune „Prime”. 

3. Pentru reperfectarea licenței de emisie, „GENERAL MEDIA GROUP CORP.” SRL va 

achita o taxă în valoare de 325 de lei. 

 Datele bancare pentru reperfectarea licenței de emisie: 

 Consiliul Audiovizualului 

 Chișinău, str. Vlaicu Pârcălab nr. 46 

 c/f: 1006601004024 

 Ministerul Finanțelor – Trezoreria de Stat 

 Codul IBAN: MD95TRPAAA142310A00348AA 

4. Modificările respective vor fi introduse în Registrul de licențiere. 

5. Controlul asupra executării prezentei decizii îl exercită Direcția licențiere și autorizare și 

Serviciul economie, finanțe și evidență contabilă.  

6. Prezenta decizie intră în vigoare la data adoptării și va fi publicată în Monitorul Oficial al 

Republicii Moldova și pe pagina web a Consiliului Audiovizualului. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 56/185 din 04 noiembrie 2019 

 

ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 3 

Cu privire la examinarea cererii de eliberare a autorizației de 

retransmisiune „INTERKIWINET” SRL, fondatoarea studioului de 

televiziune „KIWI TV” 

 

V. BUJNIȚA: 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

V. BUJNIȚA: 

 

D. VICOL: 

 

 

V. BUJNIȚA: 

 

C. MIHALACHE: 

 

D. VICOL: 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

D. VICOL: 

 

C. MIHALACHE: 

 

– Prin cererea f/nr. din 17 octombrie 2019, „INTERKIWINET” SRL a 

solicitat Consiliului Audiovizualului eliberarea autorizației de 

retransmisiune pentru studioul de televiziune prin cablu „KIWI TV” din 

satele Piatra, Jeloboc, Pohorniceni, Cucuruzeni, Cucuruzenii de Sus, 

Crihana (r-nul Orhei), Molovata, Oxentea (r-nul Dubăsari) și Chiștelnița (r-

nul Telenești), pentru primul termen de activitate. 

 

– Dacă sunt întrebări, inițial către raportor. 

 

– Da merg și în alte localități să… sau e distribuitor nou? 

 

– E distribuitor nou. 

 

– Noi Vă readucem aminte, dna Guțuțui, cred că ați lipsit, că noi l-am 

amendat. Istoria puteți s-o povestiți. 

 

– A fost identificată activitate ilegală. 

 

– Asta care data trecută, cu bărbații ceea? 

 

– Da, da. Și el acum… 

 

– A încercat să intre în … 

 

– Încearcă acum să intre, fiindcă a fost surprins contre-pied. 

 

– Nu v-au scos din salariul Dvs. amendă? Ei bine. 
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Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

V. BUJNIȚA: 

 

 

D. VICOL: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

D. VICOL: 

 

 

C. MIHALACHE: 

 

D. VICOL: 

 

C. MIHALACHE: 

 

L. VIZIRU: 

 

 

 

 

 

 

 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

T. BURAGA: 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

– Nu. 

 

– Aici a fost o discuție. Domnișoara care este prezentă, dl Mihalache data 

trecută a întrebat-o. Ca să nu pună din contul ei, fiindcă ea este recent, din 

luna iulie, dacă țin eu minte bine, da? Este administrator. Și, practic, s-au 

spart în capul ei toate oalele vechii administrații. Și din cauza asta, odată 

fiind surprinși contre-pied… 

 

– Și doar în localitățile astea au fost surprinși sau și în alte localități? 

 

– Noi, de fapt, în Molovata (Dubasari) am efectuat controlul și am constatat 

activitatea. 

 

– Vreți să ne mai spuneți ceva? Că nouă povestea, în fond, ne este clară. 

Dacă doriți ceva, poftim.  

 

 

– Nu, nu. 

 

– Noi ne bucurăm, în primul rând, că ați intrat în legalitate și este bine că de 

când ați preluat Dvs. frâiele acestui distribuitor… 

 

– Bine că sunteți fondatori adecvați care nu… 

 

– Exact, care nu v-o penalizat pe Dvs… 

 

– Că nu sunteți vinovată cu nimic. 

 

– Eu, de fapt, n-aș fi împotrivă să eliberăm această autorizație, însă n-am 

văzut în lista de canale postul de televiziune ,,TV 5 Monde”. Și aici aș vrea 

să fac trimitere la Acordul nr. 1994 din 24.11.1994, și anume la art. 3, care 

scrie clar că ,,Părțile vor dezvolta cooperarea în domeniul radiodifuziunii 

și televiziunii, în special prin difuzarea de programe francofone în 

Republica Moldova și atribuind o importanță deosebită pregătirii cadrelor. 

Ele vor favoriza schimburi între organizațiile și profesioniștii în acest 

domeniu”. Dacă Dvs. sunteți gata de a introduce în Oferta serviciului de 

programe difuzarea acestui post - el este gratuit – doar cu această condiție 

voi susține eliberarea autorizației. 

 

– Eu accept. Nu sunt împotrivă. Eu n-am știut. 

 

– Nu ați știut? 

 

– Nu erau informați. 

 

– Dacă mai sunt alte întrebări? Da Dvs. aveți posibilitate? Cred că nu există 

impedimente? 
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Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

O. GUȚUȚUI: 

 

D. VICOL: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

D. VICOL: 

 

 

L. VIZIRU: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

A. COZMA: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

A. COZMA: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

L. VIZIRU: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

L. VIZIRU: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

L. VIZIRU: 

 

 

 

 

 

– Este, este posibilitate. 

 

– Tehnice. 

 

– Tehnice, tehnice. Eu cred că există, da? Și vă angajați să includeți acest 

post, da? 

 

 

– Sigur, sigur, da. 

 

– Deci, dna Viziru, înainte de a fi semnată decizia… asta e condiția ei. Este 

un vot condiționat, da? Ca să fie introdus. 

 

– Da, ca să fie prezent acolo, în Ofertă să se regăsească și acest post de 

televiziune – ,,TV 5 Monde”. 

 

– Noi o supunem votului și vă rog frumos, până la emiterea deciziei să 

prezentați o altă Ofertă cu includerea postului. Fiindcă există un 

angajament între Guvernele Republicii Moldova și Republicii Franceze 

pentru a fi prezent obligatoriu. 

 

– Eu sunt curios. Așa o întrebare: aici prezentarea canalelor este aleatorie 

ori așa și va apărea la consumatori? 

 

 

– Nu, noi am modificat un pic. 

 

– Adică ,,Moldova-1”, ,,Moldova-2” și al treilea, care va fi? Nu țineți 

minte? ,,Gurinel”? 

 

 

– Nu știu care. 

 

– Eu mai am o întrebare: spuneți-mi, vă rog, din punct de vedere tehnic, 

abonații dumneavoastră pot să-și reseteze singuri canalele care doresc, în 

numerologie, sau nu? 

 

– Nu cred. 

 

– Dar tehnic este posibil de a da această opțiune? 

 

 

 

– Noi – da, putem să facem prin server. 

 

– Dvs., dar abonații nu pot să facă? 
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Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

L. VIZIRU: 

 

Administrator 

„INTERKIWINET” 

SRL: 

 

L. VIZIRU: 

 

Iu. ROȘCA: 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

– Abonații – nu. 

 

– Și nici tehnic nu este posibil? 

 

 

 

– Eu cred că nu. 

 

– Ok, mulțumesc. 

 

– Ei pot…, televizorul are așa funcție. 

 

– Mai sunt și alte întrebări? Stimați colegi, eu propun să nu mai chinuim, 

fiindcă e în derulare această chestiune, deja întrebările am adresat. Dacă 

sunteți de acord, supunem votului. 

Cine este de a admite cererea de eliberare a autorizației de 

retransmisie „INTERKIWINET” SRL pentru studioul de televiziune 

„KIWI TV” din satele Piatra, Jeloboc, Pohorniceni, Cucuruzeni, 

Cucuruzenii de Sus, Crihana (r-nul Orhei), Molovata, Oxentea (r-nul 

Dubăsari) și Chiștelnița (r-nul Telenești), pentru primul termen de 

activitate, pe o perioadă de zece ani și, concomitent, a aproba Oferta de 

servicii media audiovizuale retransmise de către  studioul de televiziune 

prin cablu ,,KIWI TV” pentru localitățile enunțate anterior, prin includerea 

postului ,,TV 5”, Vă rog să Vă pronunțați prin vot: 

 

PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. 

GUŢUŢUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU. 

 

– Unanim. Vă mulțumesc.  

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A admite cererea de eliberare a Autorizației de retransmisiune „INTERKIWINET” SRL 

pentru studioul de televiziune prin cablu „KIWI TV” din satele Piatra, Jeloboc, Pohorniceni, 

Cucuruzeni, Cucuruzenii de Sus, Crihana (r-nul Orhei), Molovata, Oxentea (r-nul Dubăsari) și 

Chiștelnița (r-nul Telenești), pentru primul termen de activitate: pe o perioadă de zece ani (PRO – 

(7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. GUȚUȚUI, C. MIHALACHE, Iu. 

ROȘCA și L. VIZIRU). 

1.1. A aproba Oferta de servicii media audiovizuale retransmise de către studioul de 

televiziune prin cablu „KIWI TV” din satele Piatra, Jeloboc, Pohorniceni, Cucuruzeni, Cucuruzenii 

de Sus, Crihana (r-nul Orhei), Molovata, Oxentea (r-nul Dubăsari) și Chiștelnița (r-nul Telenești) 

(PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. GUȚUȚUI, C. MIHALACHE, 

Iu. ROȘCA și L. VIZIRU).  

 

(Anexa nr. 1 – 73 de posturi TV): 

1. Moldova-1 

2. Moldova-2 

3. Gurinel TV 

20. CTC Mega 

21. Epoque 

22. Familia 

38. Ru TV Moldova 

39. Sport 1 

40. Sport 2 

55. История 

56. Индииское Кино 

57. Кинокомедия 
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4. Jurnal TV  

5. NTV Moldova 

6. Prime 

7. Primul în Moldova 

8. Pro TV Chișinău 

9. Publika TV  

10. TV 8 

11. TVR Moldova 

12. Agro TV Moldova 

13. Bolt 

14. Boomerang  

15. Canal 2  

16. Canal 3 

17. Canal 5  

18. Cartoon Network 

19. Cinema 

Domashniy 

23. Exclusiv TV 

24. Favorit TV 

25. HD Life 

26. ID Fashion 

27. Kanal D 

28. Kvartal TV 

29. MBC 

30. Motor Sport  

31. N4 

32. Național 24 Plus 

33. Național TV 

34. Noroc TV 

35. Orhei TV 

36. RTR Moldova 

37. RTVi 

41. Star Cinema 

42. Star Family 

43. Televiziunea 

Centrală 

44. TV 1000 

45. TV 1000 RK 

46. TVC 21 

47. Vocea Basarabiei 

48. Авто+ 

49. Доктор 

50. Живая Планета 

51. Живи 

52. Здоровое ТВ 

53. Иллюзион+ 

54. Интер+ 

 

58. Киномикс 

59. Кинопремьера 

60. Кинохит 

61. Кино ТВ 

62. Кухня ТВ 

63. Матч! Планета 

64. Моя Планета 

65. Мульт 

66. Наука 2.0 

67. Новый Мир 

68. Охотa и Рыбалка 

69. Ретро 

70. Сарафан 

71. Точка Отрыва 

72. Шансон 

73. TV 5 Monde 

 

2. Pentru eliberarea autorizației de retransmisiune, „INTERKIWINET” SRL va achita o taxă 

în valoare de 5000 de lei. 

Datele bancare privind achitarea taxei pentru eliberarea autorizației de retransmisiune: 

Consiliul Audiovizualului 

Chișinău, str. Vlaicu Pârcălab, 46 

c/f: 1006601004024 

Ministerul Finanțelor – Trezoreria de Stat 

Codul IBAN – MD95TRPAAA142310A00348AA 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii îl exercită Direcția control și digitalizare și 

Serviciul economie, finanțe și evidență contabilă.  

4. Prezenta decizie intră în vigoare la data adoptării și va fi publicată în Monitorul Oficial al 

Republicii Moldova și pe pagina web a CA. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 56/186 din 04 noiembrie 2019 

 

ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 4 

Cu privire la modificarea Anexei nr. 1 la Decizia CA nr. 37/119 din 20 

august 2019 Cu privire la clasificarea furnizorilor de servicii media aflați în 

jurisdicția Republicii Moldov 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

– Bună ziua. Stimate dle Președinte, stimați membri, supun atenției 

dumneavoastră proiectul de decizie privind modificarea Anexei nr. 1 la 

Decizia Consiliului Audiovizualului nr. 37/119 din 20 august 2019 ,,Cu 

privire la clasificarea furnizorilor de servicii media aflați în jurisdicția 

Republicii Moldova”.  

Astfel, ca urmare a faptului că la data 17 octombrie a fost 

reperfectată licența de emisie a postului de televiziune „Canal 2” și astăzi - 

la postul de televiziune „Prime”, prin care a fost modificat sistemul de 

transmisiune a postului de televiziune, este necesar de modificat pozițiile 

14 și 37 din Tabelul nr. 2 Clasificarea furnizorilor de servicii media 

audiovizuale (posturile TV) prin includerea prin rețelele distribuitorilor de 

servicii și excluderea Rețeaua Statală și din națională – în regională. 
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D. VICOL: 

 

 

A. COZMA: 

 

 

 

 

 

 

L. VIZIRU: 

 

A. COZMA: 

 

 

 

 

 

 

 

 

L. VIZIRU: 

 

 

 

A. COZMA: 

 

 

L. VIZIRU: 

 

A. COZMA: 

 

 

L. VIZIRU: 

 

Iu. ROȘCA: 

 

A. COZMA: 

 

L. VIZIRU: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

– Întrebări sunt, stimați colegi? Urmare a subiectului votat anterior, 

intervine această necesitate. 

 

– Pentru mine este un moment foarte interesant: cum piața sau unele 

prevederi legislative au produs anumite modificări a politicilor promovate 

de unele posturi TV și care benevol au scurtat calea spre digitalizarea 

televiziunii în Republica Moldova și trecerii de la analog – la digital? Din 

câte eu înțeleg, acum rămâne doar postul public - cu transmisiune analog. 

În rest, toate posturile deja digital nu mai retransmit, da? 

 

– Nu, digital le transmit, dar nu prin sistemul analog… 

 

– Am în vedere, nu prin sistemul…da, da, nu prin sistemul analog. Și am 

așa o întrebare, apropo. Eu îmi dau seama ce stă la baza acestei rațiuni și 

acestor mișcări tectonice. Dar, când în 2020, în primăvară  sau când, se va 

sista analogul și vom avea Multiplex A funcțional, noi iarăși vom revedea 

decizia noastră? Și aceste posturi care vor emite digital în Multiplexul A și 

vor acoperi până la 80% din teritoriul țării, ele vor fi considerate ca posturi 

regionale sau ca naționale? Noi ne dăm seama ce se întâmplă în sensul 

acesta? 

 

– Sigur că da, fiindcă dacă Radiocomunicații, Întreprinderea de Stat, va 

reuși totuși să aducă o rază de acoperire de 99 la sută, așa cum se promite - 

da, aceste posturi urmează respectiv să fie naționale, să fie reclasificate. 

 

– Adică toți cei care vor activa în Multiplex, automat, cum intră 

Multiplexul… 

 

– … în funcțiune. 

 

– … finisăm procedura de trecere, noi vom modifica această hotărâre și le 

vom considera ca naționale? 

 

– Ca naționale, da. Logic. 

 

– Parametrii variabili, care stau în baza deciziei. 

 

– Asta e clar, eu de principiu întreb. 

 

– Depinde ce o să fie: acoperirea teritorială, posibilitatea de acoperire 

teritorială a Multiplexului. 

 

– Mai sunt întrebări? Nu sunt întrebări. Supunem votului. Stimați colegi, 

cine este de a modifica Anexa nr. 1 la Decizia nr. 37/119 din 20 august a.c. 

,,Cu privire la clasificarea furnizorilor de servicii media aflați în jurisdicția 

Republicii Moldova”, după cum este stipulat în prezentul proiect de decizie 

(ca să nu mai citesc canalul, parametrii ș.a.m.d.), rog să votăm: 

 

PRO – (6) – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, C. MIHALACHE, 

Iu. ROȘCA și L. VIZIRU. 
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NOTĂ: 

 

D. VICOL: 

Membra CA, Olga GUŢUŢUI, a lipsit în momentul votării. 

 

– Unanim. Vă mulțumesc.  

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A modifica Anexa nr. 1 la Decizia nr. 37/119 din 20 august 2019 – Cu privire la 

clasificarea furnizorilor de servicii media aflați în jurisdicția Republicii Moldova, după cum 

urmează: 

- pozițiile nr. 14 și 37 din Tabelul nr. 2 Clasificarea furnizorilor de servicii media 

audiovizuale (posturile TV), vor avea următorul cuprins:  

 
14 „Telestar 

Media” 

SRL 

CANAL 

2 

53 2787380,00  0,993788864 național Prin rețelele 

distribuitorilor de 

servicii/Multiplexul 

A 

regional 

regional 

37 „General 

Media 

Group 

Corp” SRL 

Prime 54 2787380,00  0,993788864 național Prin rețelele 

distribuitorilor de 

servicii/ 

Multiplexul A 

/Satelit. 

regional 

regional 

 

(PRO – (6) – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. 

VIZIRU). 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii îl exercită Direcția licențiere și autorizare,  

Direcția control și digitalizare și Direcția juridică și reglementări.  

3. Prezenta decizie va fi remisă furnizorilor de servicii media vizați în textul acesteia.  

4. Prezenta decizie intră în vigoare la data publicării în Monitorul Oficial al Republicii 

Moldova și va fi publicată și pe pagina web a Consiliului Audiovizualului. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 56/187 din 04 noiembrie 2019 

 

ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 5 

Cu privire la mediatizarea unei campanii sociale 

 

V. MOLEA: 

 

 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

M. RADU, 

jurist CE 

 UTA GĂGĂUZIA: 

– Guvernatorul Găgăuziei, Irina Vlah, prin demersul nr. 809 din 31 

octombrie 2019, a solicitat suportul Consiliului Audiovizualului în vederea 

mediatizării, cu titlu gratuit, în serviciile de televiziune ale furnizorilor de 

servicii media audiovizuale aflați în jurisdicția Republicii Moldova, a unui 

spot de informare a cetățenilor despre tradiționalul Festival al vinului 

,,Gagauz Șarap Yortusu”. 

Spotul este realizat în limbile română și rusă, cu durata de 01 min. 

57 sec. Perioada de mediatizare propusă: 04-10 noiembrie 2019. 

 

 Întrebări către raportor dacă nu sunt, oferim cuvântul reprezentantului 

autonomiei. Vă rog frumos. 

 

 

– Bună ziua, dle președinte, stimați membri ai Consiliului. Mă numesc 
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C. MIHALACHE: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

Membrii CCA: 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

L. VIZIRU: 

 

M. RADU, 

jurist CE 

 UTA GĂGĂUZIA: 

 

L. VIZIRU: 

 

M. RADU, 

jurist CE 

 UTA GĂGĂUZIA: 

 

L. VIZIRU: 

 

D. VICOL: 

 

L. VIZIRU: 

 

M. RADU, 

jurist CE 

 UTA GĂGĂUZIA: 

 

A. COZMA: 

 

Mariana Radu. Sunt jurist la Comitetul Executiv. La data de 31 octombrie 

2019 noi am solicitat un demers, în care în contextul că e o oportunitate 

foarte bună… 

 

– Domnișoara are emoții. Dvs. … nu citim. Dați să…, dacă vor apărea 

întrebări… 

 

– Da, da. Noi apreciem foarte mult: interveniți în limba română. Aveți 

emoții, emoțiile tot sunt firești. Eu totdeauna spun: fără emoții nici omul nu 

s-ar fi născut pe pământ. Hai să ne uităm. Dl Mihalache are o propunere 

bună să nu Vă… 

 

Se vizualizează spotul 

 

– Dar în limba rusă vreți să mai vizionăm? 

 

– Nu, nu, e aceeași. 

 

– Eu, stimați colegi, vreau să vă spun că, din punctul meu de vedere, este 

un clip foarte, foarte atractiv, este unul foarte frumos. Și aici, după cum dl 

Mihalache spunea că are anumite afinități că a lucrat cândva la ,,Accent”, 

eu sunt originar de la sud. Și cu atât mai mult, vreau să vă spun că am 

retrăit încă o dată tot ceea ce ține de ospitalitate, de căldura sufletească, de 

momentele care sunt. Voi susține în totalitate și îndemn toți cei care vor 

vizualiza acest clip, să participe și să încurajeze dezvoltarea acestui sector 

din Găgăuzia. 

 

– Eu am o întrebare către Dvs.: din ce cauză e Găgăuzia, dar nu e UTA 

Găgăuzia? În clip… 

 

 

– Eu cred că e greșeală. 

 

– Dar ați putea cumva să-l micșorați și să scoateți bărbatul care stă în… 

când taie lemne cu…  

 

 

– Da, da, bine. 

 

– Că nu-i atât de … 

 

– Cu bustul gol, da? 

 

– Cu bustul gol, da. Dacă s-ar putea. 

 

 

 

– Am înțeles. 

 

– De ce? 

 



Procesul-verbal nr.56 al ședinței publice a CA din 04 noiembrie 2019, ora 11:30 

 

 

Pagina 17 din 17 

 

L. VIZIRU: 

 

A. COZMA: 

 

L. VIZIRU: 

 

 

M. RADU, 

jurist CE 

 UTA GĂGĂUZIA: 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

D. VICOL: 

– Nu este decent, după mine.  

 

– De ce nu este decent? 

 

– Putea să fie îmbrăcat în hainele naționale, cum taie lemne - e mult mai… 

El arată bine, dar nu într-un spot unde promovează sărbătoarea. După mine,  

cred că aici ar trebui un pic să-l îmbrăcați înapoi în hainele naționale, dacă 

este posibil. 

 

– Bine, noi o să discutăm. 

 

– Stimați colegi, dacă dorește cineva să se expună. Dacă nu, supunem 

votului. Cine este de a admite demersul nr. 809 din 31 octombrie curent al 

guvernatorului Găgăuziei, dna Irina Vlah, și a recomanda furnizorilor de 

servicii media audiovizuale aflați în jurisdicția Republicii Moldova 

difuzarea, cu titlu gratuit, a unui spot de informare a cetățenilor despre 

tradiționalul Festival al vinului „Gagauz Șarap Yortusu”, cu durata de 01 

min. 57 sec., realizat în limbile română și rusă pentru perioada, începând cu 

ziua de azi  până pe 10 noiembrie 2019, rog să votăm. 

 

PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. 

GUŢUŢUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU. 

 

– Unanim. Vă mulțumesc. 

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A admite demersul nr. 809 din 31 octombrie 2019 al guvernatorului UTA Găgăuzia, Irina 

Vlah (PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, O. GUȚUȚUI, C. 

MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU). 

1.1. A recomanda furnizorilor de servicii media audiovizuale aflați în jurisdicția Republicii 

Moldova difuzarea, cu titlu gratuit, a unui spot de informare a cetățenilor despre tradiționalul 

Festival al vinului „Gagauz Șarap Yortusu”  (durata: 01 min. 57 sec.), realizat în limbile română și 

rusă pentru perioada: 04-10 noiembrie 2019 (PRO – (7) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. 

COZMA, O. GUȚUȚUI, C. MIHALACHE, Iu. ROȘCA și L. VIZIRU). 

1.2. Materialele video vor fi puse la dispoziția furnizorilor de servicii media audiovizuale de 

Comitetul organizatoric al UTA Găgăuzia. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii îl exercită Direcția generală licențiere, 

autorizare și monitorizare. 

3. Prezenta decizie intră în vigoare la data adoptării și va fi publicată în Monitorul Oficial al 

Republicii Moldova și pe pagina web a Consiliului Audiovizualului. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 56/188 din 04 noiembrie 2019 

 

Președintele ședinței a constatat că Ordinea de zi  

a fost epuizată şi a declarat şedinţa închisă. 

 

 

PREŞEDINTE      Dragoș VICOL 

 
 


